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ЗА ВТРА-ДЕНЬ ЗА Л13НИЧНИКА
Вагомими успіхами у праці 

зустрічають своє професійне свя
то броварські залізничники. 
В цьому році вони виконують 
плани з усіх показників. Особли
во велику увагу приділяють тру
дівники станції своєчасному і 
повному завантаженню вагонів. 
Немає зараз і понаднормативних 
їх простоїв. Ударно працює в ці 
літні дні колектив, очолюваний 
Миколою Петровичем Зайцем. 
На першому плані в нього — 
підготовка колій і всього іншого 
залізничного обладнання до зи
мового періоду. У числі кращих 
людей станції Бровари назива
ють також складача поїздів 
Володимира Семеновича Дячен- 
ка. Чотири десятиліття свого 
життя він присвятив роботі на 
залізниці, його добросовісна пра
ця є прикладом для інших.

На знімках: бригадир М. П. 
ЗАЄЦЬ; ідуть роботи по очищен
ню і ремонту колій; передовий 
складач поїздів В. С. ДЯЧЕНКО.

Фото М. Семинога.

Нагороди 
космонавтам
За успішне здійснення 

космічного польоту на ор
бітальному науково-до
слідному комплексі «Мир» 
— «Сеюз» 1 виявлені при 
цьому мужність 1 героїзм 
Президія Верховної Ра
ди СРСР присвоїла В1К- 
торенку Олександру Сте
пановичу І Лавейкіну 
Олександру Івановичу
звання Героя Радянсько
го Союзу з врученням їм 
ордена Леніна 1 медалі 
«Золота Зірка» та зван
ня «Льотчик-космонавт 
СРСР».

Звання Героя Радянсь
кого Союзу присвоєно 
громадянину Сірійської 
Арабської Республіки кос- 
монавту-досліднику Му
хаммеду Ахмеду Фарісу.

(ТАРС).

ГУБИТЬСЯ ХЛІБЗа чітким 
графіком

- Виконати план двох ро
ків нинішньої п'ятирічки 
до 70-ї річниці Великого 
Жовтня зобов’язався ко
лектив ПМК-5 тресту 
«Украгрожитлопобутбуд». 

У будівельників колони 
слово не розходиться з 
ділом.

Успіх колективу обу
мовлює правильний під
бір 1 розстановка кадрів, 
впровадження прогресив
них методів праці, вміле 
стимулювання.

Зараз колектив готує 
до здачі в експлуатацію 
житловий будинок на 72 
квартири. Тут опоряджу- 
Вальнвдам на чолі з стар
шим виконробом М. М. 
Осадчим допомагає сту
дентський будівельний 
загін «Ярославна» Київ
ського педінституту.

З випередженням гра
фіка трудяться броварча- 
ни 1 на спорудженні водо
лікувального корпусу са
наторію «Пролісок».

В. БОНДАРЕНКО.

У наказах на проведен
ня жнив у радгоспах «Зо- 

. ря», «Заворицький», «За
плавний» наша рейдова 
бригада не змогла знайти 
пункту, де б говорилося 
про те, хто відповідає за 
якість збирання зернових. 
За це упущення можна 
було б не пред'являти ке
рівникам цих господарств 
претензій, якби не...

Ще перед в’їздом в 
Світильне можна було 
сказати, що тут господа
рі доволі-таки самовпев- 
нені: поля пшениці були 
не обкошені 1 не оборані, 
як цього вимагають пра
вила протипожежної без
пеки. На третьому відділ
ку, мабуть, пам’ятаючи 
про пожежу в гуртожит
ку минулої зими, «по
турбувалися», щоб хліб 
не згорів. Поля зернових 
оборали, не обкошуючи, 
та так, що й колоски 
привалили землею. Тепер 
комбайни, що збирають 
хліб біля дороги, підніма

ють високо жатки, зали
шаючи 40-сантиметрову 
стерню замість 12-санти- 
метрової.

— У мене ж не буль
дозер, я землю гребти не 
буду, — пояснив комбай
нер О. А. Крячок.

На зауваження про те, 
що просипається зерно 
через погану герметиза
цію, хлібороби нічого не 
відповідали, а брали віх
тя і ущільнювали приля
гання деталей та кришок 
в агрегаті.

Ціла хлібна стежка ви
сипалась за комбайном 
П. Л. Ткача, летіли зерна 
1 з степового корабля 
В. Ф. Литвиненка. Пояс
нити це ми попросили го
ловного агронома радгос
пу В. Я. Куксу.

— Я вас не розумію,
— почав Віктор Якович.
— Комбайни у нас були 
відремонтовні 1 перевіре
ні перед виходом у поле. 
А взагалі, що ж це за 
робота: чотирнадцята пе

ревірка за десять днів 
моєї роботи на посаді го
ловного агронома Нащо 
воно мені. Я зараз поїду 
і напишу заяву про звіль
нення.

Гарячкування Віктора 
Яковича тут було недо
речним. Адже він не зміг 
показати жодного аргу
менту на свою користь.

іМи самі попробували 
відшукати такого. І на
правилися до новенької 
«Ниви». її господар М. П. 
Вудюга сказав, що зран
ку шукає причину, чому 
не заводиться. А вже на
ближалася обідня пора. 
Навіть на цьому агрега
ті не було виписано зна
ку «Д-87», який би свід
чив, що якість його підго
товки до жнив перевіри
ла комісія.

Через слабку гермети
зацію комбайнів губи
лось зерно 1 в «Заво- 
рицькому», 1 в «Заплав
ному». В першому госпо
дарстві один з чотирьох

комбайнів простоював че
рез поломку. На полях 
залишалися шматки неви-, 
кошеного полеглого хліба. ’ 
їх ніхто не викошував.

Не знайшлося слів для 
пояснення, чому не за
крита кришка над бара
банами у комбайна Q. А. 
Савчука, в головного аг
ронома радгоспу «Заплав
ний» Г. М. Корка. З-під 
неї вискакували зерна 
пшениці. Слабо ущільне
ний був агрегат сімейного 
екіпажу Б. С. Кощія.

Висновок напрошував
ся один: ні, ще не виро
билось господарське став
лення до народного добра 
У ряду спеціалістів сіль
ського господарства. Ці
каво. у чому вони вбача
ють смисл перебудови?

П. ГОНТАРЄВ - голо
ва міського комітету на
родного контролю; Г. ГО
ЛЕЦЬ — позаштатний 
інспектор міського комі
тету народного контро
лю: М. ДОЦЕНКО — 
помічник прокурора ра
йону; В. КАЧОР — на
чальник відділу пожежної 
охорони РВВС; І. ОЛЬ. 
АОВСЬКИИ — корес
пондент «Нового життя».

ДБАЄМО ПРО ЖНИВАРІВЗ раннього ранку і до 
глибокої ночі на хлібному 
полі птахорадгоспу «Семи- 
полківський» не стида? 
гіурЩт комбайнів, 3 за
гальної площі 1100 гек
тарів скошено зернові на 
620 гектарах. В авангарді 
соціалістичного змагання 
на скошуванні хлібів Іде 
комуніст В. М. Чаюн, який 
разом з помічником по
клав у валки зернові на 
площі 100 гектарів 1 те
пер приступив до обмоло
ту їх. Високоякісно, з пе
ревиконанням норм пра
цював на косовиці В. І. 
Канонеінко. На 110—120 
процентів виконує денні 
завдання на ЖРС-4,2 
В. М. Малій.

Коли підсохли хліба у

валках, три з шести екі
пажів підключилися до 
тих, які вели обмолот. Те
пер на цій роботі зайнято 
9 агрегатів.

Перед у змаганні веде 
комсомольський екіпаж, 
командиром якого Григо
рій Вавикін 1 помічником 
Сергій Пацюк. При сезон
ному завданні 320 тонн 
молоді механізатори уже 
намолотили понад 200 
тонн зерна.

З не меншим завзяттям 
трудяться В. Г. Гречко та 
Ф. С. Островський. Зраз
ки високопродуктивної 
праці показує І. А. Ханін, 
який вояц собі за поміч

ника сина-старшоклас- 
ника. Іван Андрійович ра
зом з Андрієм намолоти
ли близько 200 тонн пше
ниці.

У нинішньому році ак
тивізував свою роботу на 
хлібному полі профком 
господарства. Ефективно 
працює штаб по підбиттю 
підсумків соціалістичного 
змагання, партгрупа, яку 
очолює М. І. Влезько. 
Якість скошування 1 об
молоту хлібів, очистки 
зерна на токах перевіряє 
поет народного контролю 
на чолі з О. О. Підгайним. 
Адже жнива нинішні»— 
не з легких, хліба повиля-

гали. І потрібно пильно 
стежити за кожним полем, 
щоб уникнути втрат уро
жаю. Враховуючи ці об
ставини, члени поста НК 
організували роботу гру
пи косарів У міру потре
би вони підкошують хліба 
у важкодоступних міс
цях. В окремі дні цим 
зайнято до 100 чоловік.

На трудовий ентузіазм 
запалює людей широка 
дієвість 1 гласність соціа
лістичного змагання, під
сумки якого підбиваються 
1 оголошуються щодня. Пе
реможцям вручається пе
рехідний вимпел, а на

агрегатах встановлюються 
червоні прапорці. На щог
лах біля контори 1 на по
льовому стані піднімаєть
ся прапор трудової слави. 
Переможець змагання се
ред жаткарів одержить 
премію 150 карбованців, 
серед комбайнерів — 250 
карбованців.

Профком подбав 1 про 
побутове обслуговування 
хліборобів, організувавши 
високоякісне дворазове’ 
харчування, виїзди авто
крамниць радгоспроб- 
коопу, на місця роботи лю
дей підвозиться квас, об
ладнано табір для відпо
чинку працюючих.

П. ГУЛЬКО, 
голова профкому.

ДЕНЬ 
МІСТА

У четвер відбуло
ся перше засідання 
комісії по підготов
ці святкування Дня 
міста, яке проводи
тиметься 20 верес
ня. Комісія, очолю
вана головою ви
конкому \ міської 
Ради народних де
путатів В. М. Зво- 
лем, намітила план 
роботи, розробила 
заходи, що охоп
люють широке коло 
питань підготовки 
і проведення свята.

Комісія просить 
броварчан дати свої 
пропозиції щодо 
святкування, а раду 
ветеранів — створи
ти конкурсні комісії 
для оцінки різно
планових конкурсів, 
змагань тощо.

Редакція газети 
«Нове життя» цією 
інформацією відкри
вше рубрику «День 
міста», під якою ви* 
світлюватиме хід 
підготовки до свя
та, проблеми, що ви
никатимуть в зв’яз
ку з цим. Також 
розповідатиме про 
кращі трудові ко
лективи, передових 
громадян міста, пер
спективи його роз
витку.



...ЦЕ НАС ХВИЛЮЄ
ЛИСТИ ПРО ПЕРЕБУДОВУ

ДАЙ РУКУ, 
СУМІЖНИК!

ЗАКІНЧИЛОСЯ перше півріччя, підведено підсумки 
діяльності нашого колективу. Чи задовольняє нас те, 
що план з обсягу будівельно-монтажних робіт власни
ми силами ми виконали на 100 процентів, досягли 
виробітку на одного працюючого 110 процентів, а з 
генпідряду — всього на 78.6 процента? Звичайно, ні. 
А от чому так сталося, давайте розберемося.

Отже, недоосвоєно 355 тисяч карбованців будівель
но-монтажних робіт. В той же час майже всі субпід
рядники нашої ПМК-24 свої піврічні завдання вико- 
нали 1 навіть перевиконали. Вся біда в тому, що їх 
Інтереси не співпадають з нашими, адже за своєчасне 
введення об’єкта в дію вони не відповідають.

Як же уникнути багатьох накладок, добитися чіткої 
роботи будівельного конвейєра? Безумовно, спочатку 
слід приділити більше уваги координації планів буді
вельних організацій в цілому по району. Зробити це 
в компетенції відділу капітального будівництва РАПО 
(начальник М. М. Михайлов). На ділі ж Іноді сам 
замовник, тобто РАПО. є основним винуватцем зривів 
на пускових об'єктах через несвоєчасні видачу проект
ної документації або постачання обладнання. За при
кладами далеко ходити не Треба. Нещодавно ми ввели 
в дію їдальню птахорадгоспу «Семиполківський», де 
обладнання було завезено лише в третій декаді черв
ня (згідно з договором ми чекали його в квітні). За
раз керівництво цього ж господарства з тих же при
чин затримує нас на пусковому об'єкті третього квар
талу — спорудженні кормоцеху.

Відсутнє обладнання в повному обсязі 1 на споруд
женні корівника на 200 голів у птахорадгоспі «Богда- 
нівський». А. значить, наші суміжники з ПМК-5 тресту 
«Київсйецсільгоспмонтаж» не можуть своєчасно при
ступити до роботи.

Отже, на мій погляд, давно застаріли 1 неприпустимі 
в нових умовах господарювання всі ті законоположен
ня, які регулюють взаємовідносини генерального під
рядника з субпідрядними організаціями. По-перше, 
слід скасувати масу непотрібних умовностей, виконати 
які і одержати так званий акт передачі фронту робіт 
на практиці Іноді буває просто неможливо. З 1 січня 
майбутнього року наш колектив має переходити на 
колективний підряд. Якщо становище не зміниться, 
тобто всі учасники будівництва не будуть зацікавлені 
1 економічно залежні від своєчасної реалізації буді
вельної продукції, це «вдарить» не тільки по нас.

Тут треба зауважити, що створення агропрому 1 пе
редбачає ліквідацію вузьковідомчих інтересів окремих 
організацій 1 підпорядкування їх одному господарю. 
На ділі ж виходить ось що. Наприклад, необхідно 
побудувати ділянку підземної теплотраси. З'являється 
субпідрядник № 1 1 виконує механізовані земляні
роботи. За ним інший, який робить ручні. Третій за
возить потрібний залізобетон, четвертий укладає тру
би, п’ятий їх повинен заїзолювати, шостий — закопа
ти 1 т. д. Не дивно, що збоїв тут хоч відбавляй. Через 
масу об'єктивних 1 суб'єктивних причин затягуються 
строки, кульгає якість, порушується технологія, збіль
шується собівартість робіт. Впевнений, якби все це 
виконувала одна організація, то виграш у часі 1 у вар
тості був би чималий. Тож розпорядитися всіма наяв
ними технічними 1 людськими ресурсами облагробуду 
слід дійсно по-господарськи.

Для цього можна було б піти ще далі 1 створити 
укрупнені, більш потужні госпрозрахункові організа
ції. Чимало точиться розм.ов 1 про організацію про
ектно-будівельних об'єднань. Тоді б не траплялися 
випадки, коли на об'єкті згідне БН1П (будівельних 
норм 1 правил) всі Інженерні мережі передбачено зро
бити до початку спорудження, а субпідрядна організа
ція поставлена в такі умови, що може включити ці 
роботи в план лише з 1 січня того року, на який за
плановано пуск. (Це пов’язано також з комплектацією 
матеріалами, якими забезпечуються в першу чергу 
пускові об’єкти). От 1 виходить, що фронт робіт на 
центральній ремонтній майстерні в Літках, кошторис
на вартість якої 1 мільйон карбованців, припадає як
раз на зимові місяці. А як проводити земляні роботи 
в мерзлому грунті і звідки брати додаткові кошти, 
яких, безперечно, потребує збільшення трудомісткос
ті? Таких інструкцій планові органи чомусь не дають.

Ще одна болюча проблема, вирішити яку ми самі 
не в силах. Це дотримання так званих планових 1 нор
мативних строків будівництва. Останніми передбачено 
побудувати їдальню за 6 місяців. Що 1 було нами 
зроблено у Богданівці. Спорудження ж подібного 
об’єкта у Семиполках розтягнулося на 27 місяців. Вся 
справа в тому, що замовник — адміністрація птахо
радгоспу — виділяв нам протягом 2j6 років то 40, 
то 50 тисяч карбованців. Освоївши кошти, бригада 
знімалася звідси на інші новобудови, потім знову по
верталася, коли був фронт робіт. Чи сприяло це дис
ципліні робітників, не кажучи вже про їх моральне 
задоволення? Здогадатися неважко.

В. МАЛИНОВСЬКИИ, 
начальник ПМК-24 тресту «Броварисільбуд».

ВІД РЕДАКЦІЇ: Сьогодні всі ми, 1 керівники 1 ря
дові, голосуємо «за перебудову». Переорієнтація еко
номічного зростання з проміжних на кінцеві соціально 
значимі результати вимагає ініціативи 1 активності 
від кожного. Тому будемо раді одержати роздуми ін
ших кег-‘чник1в спеціалістів-будівельників, робітників 
про те, що заважає їм сьогодні працювати.

У ПРОГРАШІ— 
ВСІ МИ

На червневому
(1987 р.) Пленумі ЦК 
КПРС наголошувалося 
на необхідності кри
тично дивитися на стан 
справ, піддавати об'єк
тивному аналізу успіхи 
1 прорахунки перебудо
ви.

У зв'язку з цим хо
тілося б через газету 
звернути увагу на 
один принциповий мо
мент. Маю на увазі 
забезпечення бровар- 
чан прохолодними на
поями влітку. Якщо 
сказати коротко, то 
відповідні служби 
(управління торгівлі, 
комбінат громадського 
харчування) не турбу
ються про це належ
ним чином. Перебудо
ва ж 1 сильна тим, що 
кожен на своїй ділян
ці роботи повинен пра
цювати ефективніше, 
результативніше, особ
ливо ж коли йдеться 
про турботу про лю
дей. У названих органі
заціях цього не спо
стерігається.
, В окремих гастроно
мах є точки торгівлі 
квасом. Але який ви
гляд вони мають! Боч
ки Іржаві, не пофар
бовані, встановлені в 
місцях, до яких не зав
жди можливо 1 піді
йти. Нерідко тут калю
жі води, бруд, не під
готовлене як слід об
ладнання для миття 
посуду. Та й обслуго

вування часто не ви
тримує критики.

Питання це ніби і 
не складне, а вирішу- 
ється, як бачимо, без
відповідально. То чо
му б не зібратися ке
рівникам торгівлі і не 
продумати: де встано
вити точки по прода
жу квасу. І обладнати 
їх належним чином. 
Щоб радісно очам бу
ло 1 приємно випити 
склянку квасу. За на
укою. гадаю, далеко 
їздити не треба.

І ще одне. У нашо
му місті всього дві 
точки по продажу газо- 
ваної води. Це автома
ти на «розвилці» і в 
районі «Порошинки». 
Чи не мало? Думаю, 
що їх можна було б 
встановити біля окре
мих автобусних зупи
нок та в деяких Інших 
багатолюдних місцях.

Не все гаразд у міс
ті 1 з продажем соків. 
То самих соків немає, 
то вода для миття по
суду відсутня. Про
даж соків, думають 
треті, справа копітка. 
То навіщо собі усклад
нювати життя? У про
граші ж всі ми з вами.

А яка думка щодо 
цього питання у торго
вельників, всіх тих, 
кого зобов'язує вирі
шувати його посада?

М. ДУБРОВСЬКИИ, 
броварчаннн.

Завідуючий конструкторським відділом
головного спеціалізованого конструкторсько-технологічного 
бюро мийного обладнане В. С. Оглобля — компетентний 
спеціаліст і вмілий організатор. В минулому році відділ, 
який він очолює, одержав три авторських свідоцтва на 
винаходи. А вже в першому півріччі цього року 
колективом подано три заяви і одержано два позитивних 
рішення на передбачувані винаходи.

За довголітню, плідну працю Віталія Сергійовича 
нагороджено нагрудним знаком 'Винахідник СРСР».

На знімку; В. С. ОГЛОБЛЯ вивчає проект мийного 
автомата.

Фото Б. Удовиченка.

ЧЕРВОНЕ, ЖОВТЕ. ЗЕЛЕНЕ

У пошуках 
ярятод

Саме так можна црозу- 
міти окрему категорію во
діїв автомототранспорту. 
Бо. як видно із рейдів, 
дотриманням Правил до
рожнього руху заклопота
ні далеко не всі його учас
ники. Навіщо, скажімо, 
власнику «Москвича» В 
28 — 90 КХ В. Ф. Перевер
зеву з Броварів чекати 
слушного моменту для 
проїзду. перехрестя, коли 
бере верх нетерплячка. 
Тож 1 вирішив працівник 
відділу постачання ГСКТБ 
мийного обладнання про
довжити рух на червоне 
світло світлофора. А заод
но розігнати пішоходів, 
щоб ті в майбутньому на 
віть при зеленому світлі 
були оільш обачнішими..

Ще більш безпечніше 
почував себе водій авто
крана 89—35 КХФ тресту 
«Укррадгоспспецбуд» С. 11. 
Дмитрук, коли залишав 
закріплену за ним техні
ку. до речі, технічно 
справну, просто... на до
розі. Ця злочинна безтур
ботність дорого обійшлася 
киянину І. М. Перемету, 
який за темної години 
розбив об автокран влас
ну легковушку. Тільки 
завдяки випадковості обій
шлося без людських 
жертв.

Це. так би мовити, один 
бік порушень. Як не прик
ро. але в ці літні дні ще 
трапляються на автошля
хах більш небезпеччні зло
чинці. Ви, напевне, здо
гадалися. про кого йде 
річ. Так-так, про друзів 
«зеленого змія». Саме до 
таких учасників дорожньо
го руху 1 належав не так 
давно пішохід В. М. Ла- 
хатдінов з В. Димерки, 
який не зумів «розмину
тися» з легковим автомо
білем. Потрапивши під йо
го колеса, він прохмелшь 
ся тільки в лікарні.

А мешканця Броварів 
С. М. Мотузку, володаря 
автомобіля «Москвич» з 
дерокномером 79—10 КХЭ 
співробітникам міліції 
довелося навіть доставити 
до медвитверезника. Що 
ж, ще один «яскравий 
приклад» для наслідуван
ня своїм підлеглим подав 
завідуючий гаражем Бро
варського ОРПК. Цікаво, 
чи викличе такий «прик
лад» певні роздуми з

висновками у керівництва 
цієї організації?

Ніяк ще не можуть роз
лучитися зі спиртним 1 
окремі мотоциклісти. Так, 
житель села Рудні Сергій 
Ковшун вважає, очевидно, 
що якщо вже поїздку 
здійснювати напідпит
ку — то заодно 1 без 
держномерів і відповідних 
документів. Та й він був 
все ж таки затриманий 
працівниками автоінспек
ції. Як 1 Г. Г. Компанець 
із Семиполок, який керу
вав у стані сп'яніння мо
тоциклом «Днепр»
(35-68 КХВ).

Ще один характерний 
для кожного року вид по
рушень Правил. Це вико
ристання службового тран
спорту в особистих інтере
сах. Інакше чим же все- 
таки пояснити той факт, 
що чимало автомашин во
дії ставлять на ніч у себе 
вдома, а не в гаражі. Так 
роблять, наприклад, шо
фери ремонтно-тран
спортного підприємства 
В. М. Слуговина, АТП- 
23262 М. Д. Кедров, трес
ту «Теплицятехмонтаж» 
Ю. М. Єфіменко та Інші. 
Як же в таких випадках 
керівники названих під
приємств описують бензин 
на незаконний автопробіг?

Можна ще 1 ще наводи
ти факти безгосподарнос
ті, окозамилювання, прос
то грубих порушень Пра
вил дорожнього руху. Та 
чи не пора б уже суворіше 
опитати з тих керівників, 
хто потурає порушникам? 
А заодно 1 з Індивідуаль. 
них власників транспорту, 
які всупереч етичним і 
моральним нормам гань
блять здоровий, твереззмй 
спосіб життя більшості 
трудівників. Безумовно, 
що у цьому плані багато 
можуть зробити 1 громад
ські організації. Скажімо, 
первинні організації
ДТАМЛ, товариства тве
резості. а не тільки орга
ни влади. Тільки спільни
ми діями, створюючи не
терпиму обстановку щодо 
будь-яких спроб порушен
ня радянського законо
давства. ми зможемо попе
редити великі біди 1 люд
ське горе. _їй. ГРАБОВИЙ, 
державтоіиспектор, стар
ок* лейтенант міліції.

ПРАВОФЛАНГОВІ ЗМАГАННЯ
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ЯКЩО ДУША 
НЕ ЗАЧЕРСТВІЛА
«Нове життя» стала 

читати з появою її в 
продажу в кіосках. Та 
все ж я не вірю в діє
вість газети. Можливо, 
газета зуміє перекона
ти в протилежному. До 
речі, 1 нагода така є.

Не один рік хви
лює проблема нашого 
озера 1 парку навколо 
нього, що в кінці вули
ці Пушкінської. Це, 
по суті, єдине місце в 
Броварах, куди жителі 
можуть прийти скупа
тися, відпочити, а то 
навіть і порибалити. 
Особливо багатолюдно 
тут в жарку погоду. 
Але це, мабуть, і єди 
ний об'єкт в місті, до 
якого по-справжньому 
нікому немає діла. На
віть трагічні випадки 
на озері нікого не за
чепили за живе. Хоча, 
правда, встановлені по
переджувальні знаки 
«Купатися в озері за
боронено».

Висновок тут прос
тий: потрібно зробити 
так, щоб убезпечити 
відпочинок на воді.

І ще таке. З усього 
видно, що і озеро, і 
парк все ж визнано 
як зону відпочинку. 
Тож необхідно подбати 
про наведення тут по
рядку. Адже сьогодні 
можна спостерігати, як 
мимо відпочиваючих 
мчаться з ревом мото
циклісти, автолюбителі 
влаштовують тут сто
янку. ТІ мотоциклісти 
— в основному юна
ки від 16 до 20 ро
ків. Як може вплинути 
на цих «діток», скажі

мо, жінка? Аж ніяк. 
Вони ж, відчуваючи 
вседозволеність 1 без
карність, зовсім розпе
різуються. А як тут 
щодо правил користу
вання транспортом? Ці
каво почути відповідь 
на це запитання від 
працівників ДАІ.

Любителі швидкіс
ної їзди з’являються 
здебільшого надвечір, 
коли 1 відпочиваючих 
тут більше. Чи не 
найчастіше курсують 
два мотоцикли з різни
ми вершниками — 
31-13 КХВ 1 34-99
КХВ. А яких тільки 
мовних перлів можна 
наслухатися! Але ж 
поруч — діти. Гадаю, 
з такими хуліганами 
(Інакше їх назвати не 
можу) треба боротися 
серйозніше, застосову
ючи більш жорсткі ме
тоди. Чи. може. МІЛІ
ЦІЯ вважає це дрібни
цею? Та я впевнена, 
що від активізації їх 
дій була б тільки ко
ристь. Поки що ж на
віть в так звані години 
«пік» біля озера не зу
стрінеш міліцейського 
патруля. Скільки мож
на на словах перебу
довуватися? Пора міня
ти застарілі форми ро
боти. Якщо, звичайно, 
душа не зачерствіла...

Думаю, у нашому 
місті знайдуться люди, 
яким під силу пере
творити «місце відпо
чинку» в справжнє 
місце відпочинку,

л О. ТАРАСЕНКО, 
Інженер,



У БРОВАРИ НА ЯРМАРОКПРОГРАМА обласного 
ярмарку «День побу

ту-87», про яку, зазда. 
легідь широко проінформу
вали жителів міста 1 райо
ну, не залишала сумнівів 
— там буде цікаво усім. 
Сьогодні, через кілька днів 
після його проведення, 
можна підсумувати, що 
вдалося його організато
рам. а що можна було б 
зробити краще.

Але давайте поверне
мось у ронячний ясний су. 
ботній раїнок 25 липня. 
Незважаючи на те, що 
вночі пройшов пролив, 
ний дощ, який зали
шив після себе не тіль 
ки калюжі, а й додав 
серйозного клопоту госпо. 
дарям 1 організаторам, до 
початку ярмарку майже 
всюди вдалося навести по
рядок.

...ІЦе здалеку видно 
яскраві рекламні дорого
вкази, чутно веселу му
зику. Велике містечко з 
різнокольорових павіль
йонів на стадіоні «Спар
так» хочеться обійти кож
ному. Роздивляйся, але 
пильнуйі Ось тут іде жвава 
торгівля в’язаними виро
бами Клавдієвської фаб
рики «Індтрикотаж», а 
поруч можна придбати 
супутні товари, шкіргалан
терею. Спортивне 1 легке 
взуття — це вже вироби 
обласної фабрики «Рем- 
вауття», а сучасних фасо. 
нів юбки, брюки, сукні 
для юних пропонує Бро
варський райпобутком- 
бінат. Модні у цьому се
зоні чоловічі теніски. ЯКІ 
привезли побутовики з 
Білої Церкви, теж охоче 
купує молодь. Задоволені 
своїми покупками—бавов- 
няни'ми сукнями в'язаль
ниця ФВДТ Г. Потапчук 
та Л. Марюга з Гоголева. 
На жаль, деякі колективи 
області (наприклад, взут- 
тєвики з Таращі) споді
валися «під шумок» збути 
продукцію, м'яко кажучи, 
вчорашнього дня. Але в 
умовах здорової конку
ренції їм це не вдалося.

Та ось відвідувачів за
прошують до центральної 
трибуни стадіону. Зараз 
тут відбудуться урочисті 
обряди «Народження» та 
«Одруження». Хоч 1 дове
лося поггочекати головних 
♦героїв» свята, але самі

обряди проведено заві
дуючою відділом ЗАГС 
Л. Є. Фроловою щиро, 
по-материнськи, наче 1 
не було довкола ціло
го натовпу глядачів. 
На святково прикра
шений поміст запрошу
ють молодих батьків — 
міліціонера-водія Олек
сандра Петровича та його

дружину, продавця Любов 
Романівну Калитинських. 
Маленький Богдан — 
друга дитина в сім'ї. Ти. 
сячі броварчан стають 
свідками хвилюючої по. 
дії — урочистої реєстрації 
немовляти.

Так само урочисто про
ведено 1 обряд одружен. 
ня. Військовослужбовець 
Юрій Громницький та опе
ратор Київського радіоза
воду Олена Костенко — 
віднині молоде подружжя. 
Можна сперечатися, чи 
тактовно було залучати 
до цього ♦ таїнства» на
родження сім’ї стільки 
сторонніх людей? Звичай
но, у «камерному виконан
ні», без мікрофона, такий 
обряд нічого не втратить. 
Але якщо молодожони 
погодилися взяти участь 
у цій наочній рекламі об

рядових послуг, їм. як-то 
кажуть, видніше.

Чим ще порадував або 
зацікавив броварчан пер
ший обласний ярмарок? 
Подалі від натовпу дітла
хи мали можливість по
дивитися на тварин Із 
Київського зоопарку. Це 
поні, коза з козенятами, 
косуля. На жаль, заплано

ване катання на конику 
не відбулося (візник по
шкодив ногу). Наступного 
дня. коли йому знайшли 
заміну, бажаючих катати
ся вже практично не було. 
(Як 1 не було, по суті, са
мого ярмарку. Адже біль
шість представників побу
тових підприємств області, 
розпродавши «ходові» то
вари ще в суботу, роз'ї
халися).

Наступним масовим ви
довищем стала демонстра
ція моделей одягу Бровар
ського 1 Білоцерківського 
райпобуткомбіїнатів, Клав
дієвської фабрики «Інд
трикотаж» та колекції 
Київського ‘ республікан
ського Будинку моди Одна 
за одною виходили мане
кенщиц!, вільно рухали
ся під музику, демонстру
ючи повсякденний та ве

чірній одяг. Приємно, що 
успішно справилися із 
своєю роллю і бровар 
ські закрійники В, Хиж- 
няк та О. Новосьо. 
лов, які самі показали 
власні моделі. Цікавим був 
і парад зачісок.

Тут доречно згадати: 
двох перукарів 1 манікюр
ниці, що розташувалися

в одному з павільйонів 
ярмарку, виявилося явно 
недостатньо. «Дефіцит» їх 
послуг в місті викликав 1 
тут велику чергу. А по
руч. де сиділа приймаль
ниця заявок на ремонт те- 
лерадіоапаратури. навпа
ки, було пусто.

...Організатори ярмар
ку роздавали бажаючим 
листівки-анкети. Було б 
добре, якби їх заповнили 
1 надіслали відповіді у 
райпобуткомбінат, вка
завши на все те позитив
не 1 негативне, що поба
чили на «Дні побуту-87»

А поки що підемо далі 
маршрутами минулої су
боти. Бажаючі (переважно 
діти) фотографувалися бі
ля чучела лося, хоча й 
побоювалися його сусіда— 
дикого вепра. Як повідо
мив фотограф кооперативу

«Салют» А. Л. Лемпиць- 
кий, йому замовлено фо
тографій більш як на ти 
сячу карбованців

Після полудня, коли Ін
терес до ярмарку став вга
сати, підоадьорити публі
ку вирішили самодіяльні 
артисти з Іранського пар
ку культури. Вони запро
понували броварчанам 
театралізовану розважаль. 
ну програму «Як коза
ки...».

Звичайно, не можна об 
минути ще одного важ
ливого питання, що не
змінно турбує всіх учас
ників кожного більш-
менш масового заходу: 
де перекусити? І тут слід 
розпочати з недоліків. 
Адже перше, чого бажає 
людина у паркий день,— 
це води-соку, якими мож
на втамувати спрагу. А 
ще — морозива (дітлахів 
з батьками і дідусями-ба- 
бусями будо тут види
мо-невидимо). А цей фак
тор якраз 1 не врахували 
улаштовувачі цього масо
вого гуляння. Зате чоло
віки мали змогу придбати 
ще більший «дефіцит» 
пиво...

Деякою мірою намага- 
лися урятувати станови
ще працівники комбінату 
громадського харчування. 
На відведеному майдан 
чику стадіону розмістили
ся виїзні буфети. Про
давці в національному 
українському вбранні 
швидко і культурно об
слуговували покупців.

Працівники їдальні 
№ 5 заводу пластмас (за
відуючий виробництвом 
В. І. Дяченко) організу
вали тематичний стіл 
«Щедре літо». З овочів 
майстерно зробили фі
гурку риболова, човен, 
вази і кошики, квіти. Ба
гатьом до смаку припа
ли м'ясні 1 овочеві напів
фабрикати, кулінарні 1 
кондитерські вироби. По
пулярністю користували
ся і безалкогольні напої 
«Тархун», «Дюшес». «Бу- 
ратіно».

В широкому асорти
менті буфету їдальні № 6 
заводобудівного комбіна

ту (Р. І. Попова) були 
овочеві страви. З напоїв 
— смородиновий, міне 
ральна вода.

Вітрину буфету їдальні 
№ 17 заводу порошкової 
металургії (Т. І. Наумен
ко) прикрасив чудовий 
коровай.

Багато добрих відгуків 
і про продукцію буфету 
їдальні № 23 автопідпри- 
ємства № 13209 (заві- 
дуюча виробництвом — 
кавалер ордена Слави 
третього ступеня М. Г. 
Гуленко), а також про 
шашлики з мангалу, яки
ми пригощали всіх пра
цівники ресторану «Про
лісок». Всього підприєм
ства комбінату громадсь
кого харчування реалізу. 
вали на ярмарку продук
ції більш як на 10 тисяч 
карбованців.

Відшумів ярмарок. Але 
варто проаналізувати по
милки, без яких, на 
жаль, не обійшлося. Ад
же при більш сумлінній 
підготовці і зацікавленос
ті з боку організаторів 
вдалося б уникнути бага
тьох прикрих моментів 
(ще один з них — відсут
ність постійного ведучо
го). І все ж головної ме
ти, заради якої було по. 
трачено чимало зусиль 
побутовиків області, на 
нашу думку, досягнуто. 
Красномовне тому свід
чення — широкий інте
рес населення до всього, 
Що відбулося на ярмар
ку, покупки, які зробили 
відвідувачі (тільки виро
бів Броварського райпо. 
буткомбінату було прода
но на 4 тисячі карбован
ців. А це — майже мі
сячний план роботи одно
го комплексного прий. 
мального пункту на селі). 
Таким чином, вже наве
дені цифри прибутків пе
реконливо голосують «за» 
проведення подібних ма
сових заходів.

Н. ЧЕМЕРИЧЕНКО, 
кореспондент «Нового 
життя».

О. ХАНІН, 
громадський кореспон. 
дент.

Фото А. Гараженка.

ЗДОРОВ’Я НАРОДУ — БАГАТСТВО КРАЇНИ

З СОЦІАЛЬНИХ 
ПОЗИЦІЙ

НА попередження за
хворюваності, зміц

нення здоров’я та продов
ження активного довго
ліття радянських людей 
спрямована соціальна по
літика, що проводиться 
зараз в життя в нашій 
країні. Вперше проблема 
здоров’я населення роз
глядається з широких со
ціальних позицій, а не 
як суто медична.

Справді, здоров'я лю
дей тісно пов'язане з пи
таннями охорони навко
лишнього середовища, по
ліпшення умов праці, 
оздоровлення всієї соці
альної Інфраструктури 
(житлово-комунальне за
безпечення, громадське 
харчування тощо). Вирі
шення їх неможливе без 
активної участі всіх ві
домств 1 служб у вико
нанні заходів, передбаче
них комплексною програ
мою «Здоров’я».

І вже сьогодні можна з 
певністю сказати, що ви
конання програми сприя
тиме поліпшенню здоро
в’я населення міста 1 ра
йону. Щороку згідно з 
нею промислові підпри
ємства виконують комп
лекс природоохоронних 
заходів обсягом більш як 
півмільйона карбованців.

Так, наприклад, завод 
«Торгмаш» у минулому 
році завершив реконструк
цію пилогазовловлюючнх 
установок на обох ва
гранках, що дозволило 
оздоровити атмосферне 
повітря у прилеглій зоні.

Tvt же, в цеху пластика, 
введено в дію установку 
по спалюванню шкідливих 
газів, які раніше по
трапляли в атмосферу.

У сучасних умовах зро
стає роль і санітарно-гі
гієнічної служби, яка по
кликана здійснювати конт
роль за виконанням у міс
ті 1 районі профілактич
них санітарно-гігієнічних 
та протиепідемічних захо
дів, бути їх організато
ром. Значне місце в цій 
роботі займає питання 
епідеміологічного нагля
ду з меток» попередження 
інфекційних захворювань. 
Часто запитують, які ж 
тенденції у стані здоро
в'я населення міста 1 ра
йону? Відповідаючи на це 
запитання, слід зазначити, 
що чітко простежується 
щорічне зниження захво
рюваності інфекційними 
хворобами. їх частка се
ред усіх хвороб ледь пе
ревищує півтора відсотка 
(без врахування грипу та 
гострих вірусних респіра- 
торних інфекцій). Зни
ження досягнуто завдяки 
копіткій щоденній профі
лактичній роботі, яку 
спрямовує і очолює епіде
міологічний відділ сан
епідемстанції, очолюва
ний лікарем-епідеміоло- 
гом Т. В. Журбою. Бага
то років сумлінно тру
дяться тут ветерани пра
ці помічники епідеміоло
га Г. М. Литвиненко, 
А. С. Павлюк, дезинфек
тор Г. А. Пінчук.

Сьогодні ж у цілому

під контролем Броварсь
кої санітарно-епідеміоло
гічної станції перебуває 
більше тисячі об'єктів 
державного санітарного 
нагляду. Серед них — 
54 централізовані систе
ми водопостачання, 60 
дитячих дошкільних за
кладів, 50 шкіл та літніх

оздоровчих закладів, 
більш як 300 об’єктів гро
мадського харчування 1 
торгівлі, 86 промислових 
підприємств та інших. 
Відповідальність за поря
док на цих об'єктах ля
гає на санітарно-гігієніч
ний відділ СЕС, який ба
гато років очолює кому
ніст С. С. Сердечний.

Перебудова роботи 
служби полягає у підви
щенні ефективності на
гляду. Кінцева мета — 
не кількість актів, дові
док, перевірок, протоко
лів, а реальне зниження 
загальної та інфекційної 
захворюваності. Тож в ос
танні роки спеціалісти-гі- 
гієністн стали глибше ви
вчати захворюваність, 
умови праці, побуту на 
об’єктах нагляду. Широко 
використовують лабора

торні методи обстежень. 
Пропозиції служби адмі
ністраціям по поліпшен
ню санітарно-гігієнічного 
та протиепідемічного ста
ну об’єктів стали більш 
аргументованими, кон
кретними. Невпізнанно 
зміцніла матеріальна база 
санітарно - гігієнічної ла

бораторії. однієї з най
більших в області. Осна
щеність сучасними вимі
рювальними приладами 
дозволяє виконувати за
планований обсяг хіміч
них досліджень, освітле
ності, шуму, вібрації та 
інших параметрів мікро
клімату, Високі професій
ні знання, досвід, твор
чість відзначають роботу 
завідуючого лабораторією 
П. О. Власюка.

Зросла вимогливість до 
порушників санітарних 
норм та правил. Лише за 
1986 рік притягнуто до1 
адміністративної відпові
дальності більш як 400 
посадових осіб, ЗО об’єк
тів та дільниць закрива
ли для наведення поряд
ку. Матеріали окремих 
перевірок заслуховуються 
на бюро міськкому пар

тії, засіданнях виконко
мів міської та районної 
Рад народних депутатів, 
комітету народного конт
ролю.

іРобота санітарного лі- 
каря-гігієніста має свої 
особливості. Тут потрібні 
висока професійна компе
тентність, принциповість, 
дипломатичний хист, без
компромісність. У колек
тиві санепідемстанції пра
цює чимало таких від
даних справі спеціалістів. 
Це Н. М. Соловей, С. О. 
Гребньова. А. М. Мель
никова. 3. О. Дубневич, 
В. К. Борщова, 3. С. За- 
пунна, В. Є. Стеценко.

Перебудова роботи 
служби вимагає докорін
но піднести ефективність 
державного санітарного 
нагляду, насамперед за 
об’єктами, що будуються. 
Важливо вже на стадії 
відведення земельної ді
лянки під будівництво, 
проектування, самого бу
дівництва подбати про 
здорові, безпечні умови 
для людей, передбачити 
комплекс природоохорон
них заходів. Тож сьогодні 
ряд проблем потребує 
більш активного втручан
ня санітарно - гігієнічної 
служби. Так, залишається 
досі невирішеним питан
ня утилізації промисло
вих відходів. Діюче зва
лище у Димитрові пра
цює на грані своїх мож
ливостей, а завод порош
кової металургії (гене
ральний забудовник пром- 
вузла) з року в рік зво

лікає проектування ново
го звалища.

До кінця не вивчено у 
районі питання фактично
го рівня забрудненості во
доносних горизонтів ні
тратами внаслідок багато
річного застосування азот
них добрив та зрошуван
ня полів стічними водами 
тваринницьких комплек
сів.

Вкрай повільно зростає 
мережа радгоспних водо
гонів та каналізаційних 
споруд. Ще досить висо
ким залишається процент 
населення, що користу
ється питною водою з 
шахтних та трубчастих ко
лодязів. Якість такої во
ди коливається 1 залежить 
від санітарної культури 
самого населення, атмо
сферних опадів, якості 
грунтів.

Далеко не скрізь вирі
шено питання створення 
безпечних умов праці, 
вкрай повільно виводять
ся жінки з шкідливих 
дільниць на заводах 
пластмас, «Торгмаш», по
рошкової металургії та 
інших. Трапляються ви
падки залучення жінок до 
роботи з отрутохіміката
ми. Розуміємо, що від 
успішного виконання цих 
невідкладних завдань 
значно залежить здоров'я 
1 активне довголіття лю
дей. Тож сповнені ріши
мості добиватися наміче
ного.

В. ПРОКОПЕНКО, 
головний державний са
нітарний лікар району.



СУБОТНЯ
СТОРІНКА

«О ЛІМП» — спортивний табір районної дитячо-
'*•' юнацької спортивної школи, який розмістився 

у Калинівській середній школі. Тут відпочивали кращі 
спортсмени району та спортивного клубу «Метеор» 
ЖЕД № 2. Тренерсько-педагогічний колектив зробив 
усе, щоб час, проведений у таборі, надовго запам’я
тався юним спортсменам.

Ранкова гімнастика, регулярні тренувальні заняття, 
що проходили на свіжому повітрі в лісі, на березі 
Десни під керівництвом досвідчених тренерів Є. Вол
кова. Є. Шарапова, А. Тичинського, О. Ничипоренко, 
зміцнили здоров’я школярів. А екскурсії, культпохо
ди, конкурси збагатили світ юних.

КАНІКУЛИ

ДОБРА ЗГАДКА 
ПРО «ОЛІМП»»

Зокрема, весело пройшли спортивні змагання з ак
робатики, «Веселі старти». А в місцевому будинку 
культури дітей чекали цікаві кінофільми.

У гостях у таборі побували співробітники Україн
ського музею декоративно-прикладного мистецтва. 
Вони провели цікаву лекцію, продемонстрували експо
нати з фондів музею.

Члени районного відділення Всесоюзної спілки фі
лателістів підготували для табору виставку марок. 
Вона викликала в мешканців «Олімпу» великий інте
рес. 23 спортсмени стали членами клубу юних філа
телістів.

Надовго дітям запам’ятається захоплююча екскур
сія в музей народної архітектури та побуту України— 
селище Пирогово.

Ось 1 зміна закінчилася. На урочистій лінійці, при
свяченій закриттю табору, кращим спортсменам вру
чені грамоти, призи ДЮСШ. Всі висловлювали також 
вдячність кухарям Л. Седень, В. Сушко, В. Бобко, 
спортивному лікарю М. Хорошусі, директору школи 
М. Юраху, вчителю А. Музичику за постійну турботу 
про дітей.

С. ФЕДОРЕНКО, 
Фото автора.
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ХТО НАЙСПРИТН1ШИЙ?
Нещодавно в нашій рес

публіці проводився тиждень 
плавця. Активну участь в 
змаганнях за його програ
мою взяли спортивні органі
зації, колективи фізкульту
ри підприсмств І сільрад 
нашого району.

На блакитних доріжках 
плавального1 басейну 
спорткомплексу «Мета
лург» зібралися найсиль- 
ніші сільські спортсмени 
з 16 команд для проведен
ня фінальних запливів. 
Відмінну організованість 
продемонстрували учас
ники змагань з радгоспів 
«Літківський», «Велико- 
димерський». «Русанів- 
ський», їм. Кірова, Імені 
60-річчя СРСР. Плавці 
змагалися на дистанції 
100 метрів вільним сти
лем. Переможцем з резу
льтатом 1 хв. 18 сек. став

Сергій Грига («Літків
ський»). Друге місце зай
няв А. Соловей з радгоспу 
«Русанівський» (1 хв. 21 
сек.). На третій сходин
ці — представник радгос
пу імені 60-річчя СРСР 
І. Харченко з результатом 
1 хів. 22 сек.

Переможці нагороджені 
грамотами і призами рай
ради колективів фізкуль
тури 1 спортклубів.

Хочу запитати у спорт- 
керівииків 1 комітетів ком
сомолу радгоспу ім. Щор
са. Калитянського комбі
кормового заводу, плем- 
птахорепродуктора «Бро
варський» та інших орга
нізацій, чому вони не взя
ли участі в цьому цікаво
му заході?

А. ІВКОВ, 
головний суддя змагань.

У НАПРУЖЕНІЙ БОРОТЬБІ
XI чемпіонат УРСР з ря

тувального багатоборства не
щодавно відбувся у Вороши- 
ловграДІ. Київщину пред
ставляла команда Брова
рів — переможець обласних 
змагань.

В програму змагань вхо
дило плавання на 200-мет- 
рівці з перешкодами, бук
сировка манекена на 50 
метрів, веслування на чов
ні на дистанції 150 м з 
імітацією подання допо
моги потопаючому, пода
ча рятувального круга.

Наша команда в складі 
Ю. Шаповалова, В. Гло- 
беїнка, С. Тимченка, 3. Де- 

і нисенко включилася в бо- 
| ротьбу з різними суперни- 
і нами з усіх областей Укра

їни, міст Ростова 1 Таллі- 
на. В напруженій бороть
бі наші земляки зайняли 
8 місце, пропустивши впе
ред команди Дніпропет
ровська, Києва, Вороши
ловграда, Львова, Івано- 
Франківська, Одеси, Тал
лінн, Миколаєва.

В особистій першості 
серед чоловіків відзна
чився Юрій Шаповалов, 
зайнявши II місце і про
гравши лідеру 4 очка. 
Броварчани доклали всіх 
зусиль для хорошого вис
тупу команди.

А. САФРОНОВ, 
голова райміськради ря
тування на воді.

МУЗИЧНИХ СПРАВ МАЙСТЕР
ГТ ОНАД 15 років пра- 
1 1 цює В. Д. Якуша 
апаратником електролізу 
води на заводі порошко
вої металургії. Василь 
Дмитрович та, його дружи
на Ольга Олексіївна тру
дяться в одному цеху, на 
одному об’єкті. Заводча
ни добре знають їх як 
сумлінних працівників, а 
ще — як активних учас
ників художньої само
діяльності. Ольга Олек
сіївна співає в цеховому 
хорі, але більше ця пара 
відома як сімейний дует. 
Василь Дмитрович — гар- 
моніст-віртуоз, прекрас
ний імпровізатор. Дружи
на акомпанує йому на 
бубні.

Та, можливо, навіть на 
заводі не всі знають, що 
оті прекрасні варіації, 
якими зачаровує слухачів 
В. Д. Якуша, виконує він 
на інструментах власної 
роботи. Його гармонії, за 
свідченням спеціалістів, 
звучать прекрасно.

З великої любові до 
музики починалася твор
чість цієї щедро обдаро
ваної людини.

У далекі сорокові в За- 
зим’ї почав Василько свої 
перші музичні вправи. 
Спочатку на балалайці, а 
потім, як батько пішов 
на війну, грав на його 
гармошці віденського 
строю. Після війни бать
ко купив нову гармонь, 
так звану «хромку». Грав 
на ній, на інших, що 
траплялися в той час. їх 
звучання не задовольня
ло. Хотілося зробити ін
струмент на свій смак, 
який повністю б відпо
відав запитам, потужному 
поклику творчої вдачі 
юнака.

Почав вивчати інстру
менти, ремонтувати, ре
конструювати, робити 
власні. Скільки душі 1 
вміння вкладено в кожен 
з них. Скільки гармоній, 
баянів «вилікував», по
вернув до життя за ці 
роки!

Василь Дмитрович не

має музичної освіти, ні
хто не вчив його нотної 
грамоти. Секрети улюб
леної справи опановував

самотужки. Надійні по
мічники майстра — його 
інтуїція, тонкий музичний 
слух, чутливі пальці, 
власне терпіння. А ще — 
звичайний рубанок, фу
ганок, тиски, шматок су
хої ялини чи вільхи. І 
з’являється на світ нова 
гармонія.

Свою любов до музики 
батько передав і синові. 
Василь не тільки ім’я 
батькове перейняв, а й 
здібності його музичні. 
Закінчив музшколу, Чер
нігівське училище по кла
су баяна.

Звичайно, не дивно, що 
в сім’ї Якуш всі, від Ва
силя Дмитровича до його 
онука Сашка, люблять 
музику. Звучить вона тут 
постійно. Любить слухати 
варіації господаря, його 
пісні, польки, вальси ще 
один «член» сім’ї — пес 
Малий.

— Тринадцять років

живе він у нас, — розпо
відає господар. — Весь 
час, як тільки беру в ру
ки інструмент, радісно 
стрибає навколо, а потім 
лягає біля ніг 1 починає 
«співати».

Слухаючи чудову гру 
Василя Дмитровича, я 
спостерігала, з якою на
солодою «підтягував» йо
му четвероногий друг.

— У мене своя музика! 
— не без гордості гово
рить В. Д. Якуша.

І це дійсно так, бо схо
дить вона не з нотного 
листа, а з глибин його 
серця і душі.

Нині в роботі у май
стра — нова гармонія- Я 
дивлюся на заготовку І з 
хвилюванням дум а ю: 
«Якою вона буде цього 
разу?».

В. КОВАЛІВСЬКА.
На фото: на власному 

інструменті грає В. Д.

З концертом у Славутич
Недавно самодіяльні артисти заводу порошкової 

металургії імені 60-річчя Радянської України побува
ли з концертом у Славутичі.

Перед будівельниками нового міста енергетиків 
виступили танцюристи ансамблю «Барвінок» (керівник 
Олександра Поліщук) 1 вокально-інструментальний 
ансамбль «Гармонія» (керівник Сергій Халаїмов).

Глядачі, а їх зібралося близько семисот, тепло віта
ли Олександра Фаріна і Валентину Трембач, Людмилу 
Андрееву і Галину Сафтенко.

Не можна було не замилуватися «Українською сюї
тою». Навіть дощ не перешкодив ні артистам, ні гля
дачам.

У Славутичі наші земляки вперше. Але це — їх 
чотирнадцятий концерт для трудівників зони ЧАЕС.

Г. КУЛИК.

■
■

М’ясо креветки можна 
їсти без усяких приправ, 
але особливо смачні вихо
дять із нього салати — із 
зеленим горошком, свіжи
ми і вареними овочами, 
майонезом або сметаною.

САЛАТ РИСОВИЙ 
З М’ЯСОМ КРЕВЕТКИ

1.00—150 г м’яса кре
ветки змішують зі склян
кою відвареного розсип- 
частого рису, 1/2 склян
ки зеленого горошку, руб
леним яйцем, додають 
сіль і перець за смаком, 
заправляють 1/2 банки 
майонезу.

САЛАТ ОВОЧЕВИЙ 
ІЗ М’ЯСОМ КРЕВЕТКИ

Нарізають скибочками 
80 г відвареної картоплі 
та 40 г відвареної морк
ви, додають 150 г м’яса 
креветки, 40 г зеленого 
горошку, по 50 г наріза
них скибочками помідорів 
і огірків, подрібнену зе
лень петрушки чи кропу. 
Заправляють 1/2 банки 
майонезу.

ЗАКУСКА З М’ЯСА 
КРЕВЕТКИ З СИРОМ

2 плавлених сирки на
тирають на крупній терт
ці, змішують з двома 
рубленими яйцями 1 100 
—1150 г м’яса креветки. 
Заправляють 1/2 банки 
майонезу.

Смачне, делікатесне 
м’ясо креветки зберіга
ють у морозильнику до
машнього холодильника і 
розморожують у процесі 
приготування.

Смачного вам!
Запрошуємо господарок 

поділитися своїми рецеп. 
тами. Чекаємо ваших ли. 
стів.
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Управлінню торгівлі 
міськвиконкому 
НА ПОСТІЙНУ 

РОБОТУ ПОТРІБНІ:
— продавці,
— комірники на 

продовольчу базу.
За довідками звер

татися на адресу: Бро- 
вари, вул. Київська, 
139, управління тор
гівлі, відділ кадрів.

Адміністрація.

Міському споживчому 
товариству 

ТЕРМІНОВО 
ПОТРІБНІ 
ПРОДАВЦІ 

в міські магазини 
«Сільгосппродукти». 
Звертатися на адре

су: Бровари, вул. Во- 
ровського, 16, міське 
споживче трвариствр. 
відділ кадрів,

Колектив АТП 23362 
висловлює щире співчут
тя водію АТП В. П. ШЕВ
ЧЕНКУ з приводу смерті 
його батька

Петра Петровича.


